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Mobile Phones, Ritual Interaction and Social Capital
FHRHE - R I BEAAEE T *(Apr2l, 2005)

One scientist who observes the way people use mobile phones
suspects “mobile telephone communication seems to be better at
developing the social fabric than does PC-based Internet interaction.”But,
he cautions, the new fabric might be too tightly knit in some ways.
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Email, Scale-Free Networks, and the Mobile Internet
TIERGE BN R FH R (Apr 07, 2005)
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Using e-mail rather than SMS as the messaging medium for mobile
phones has made mobile Internet services in Japan more successful than
in the West, says an industry expert -- a claim supported by recently
discovered mathematical properties of networks.
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Farmers, Phones and Markets: Mobile Technology In Rural
Development
B A~ R325 5 (788 A58 03 B (Feb 15, 2005)

What would a small-scale farmer in Africa, Peru or India want with a
mobile phone or a Wi-Fi kiosk? Market information. Timely knowledge
about who is buying potatoes today, what the buyers are willing to pay
and where they are located can be vitally important to those who are just
getting by.
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LunarStorm: Sweden's Youthful, Increasingly Mobile
Virtual Community
LunarStorm#s3# @ zh & & £ ¢ P3g = & (7§43 (Feb 03, 2005)

If those cool-hunters ‘who hang out in Harajuku and Harlem don't
speak Swedish, they probably don't know about LunarStorm, an equally
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likely if less celebrated habitat of young culture-makers. | can't think of
an institution, brand or subculture anywhere in the world that could
compare with LunarStorm's mindshare among Swedish youth.
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Smartmobbing Disaster Relief
B 76 % ¥ es (Jan 20, 2005)

| wasn't surprised when people used sms, blogs, cameraphones and
wikis to organize relief efforts during the first hours after the tsunami of
2005. If you can smartmob political demonstrations, elections and
performance art, you can smartmob disaster relief. | observed two of my
friends on opposite sides of the world doing just that.
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Mobile and Open: A Manifesto
BB - BT = (Jan 05, 2005)

Only a cockeyed optimist would forecast an open, user-driven,
entrepreneurial future for the mobile Internet. This should not prevent us
from trying, however. Sometimes, envisioning the way things ought to be
can inspire people to work at making it that way. That's what manifestos
are for.
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Phones, Fashion, Self and Society
T~ BFa ~ p A grik ¢ (Nov 30, 2004)

Will the telephone's transition from appliance to fashion accessory
change the ways we think of ourselves and interact with each other?
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The Geoweb and Deep Place
Geoweb¥® Deep Place(Nov 11, 2004)
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Bottom-up location-aware services, like the geoweb, promise to
enhance people's sense of place.
d Ta Fen =8 B arpRix | g geoweb (¥ 10 g xk ) K 2
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M-Learning 4 Generation Txt?
B2 3a AeniEFEHE Y (Nov 04, 2004)

Forget wikis, blogs and other online learning tools -- one professor
says the future of higher education is mobile.

WoARBERT L

Ecologizing Mobile Media
WA H LA 1 (Sep 09, 2004)

The mobile telephone has quickly, profoundly, and unexpectedly altered
many aspects of human life -- social, economic, cultural and political.
FdRide SR I FRIrAZIFI R R AL FF S
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Fused Space: Awards for Technology that Energizes Public

Space
FRETEFE AR RT S E T FE A 3 (Aug 26, 2004)

Most of the changes that information and communication
technologies brought to city life have emerged spontaneously; few of the
biggest changes were planned or even foreseen.


http://www.thefeaturearchives.com/topic/Culture/M-Learning_4_Generation_Txt_.html
http://www.thefeaturearchives.com/topic/Culture/Ecologizing__Mobile_Media.html
http://www.thefeaturearchives.com/topic/Culture/Fused_Space__Awards_for_Technology_that_Energizes_Public_Space.html
http://www.thefeaturearchives.com/topic/Culture/Fused_Space__Awards_for_Technology_that_Energizes_Public_Space.html

12 LAk g A (12)

T T e ?n*@%%ﬁ”mﬁ SIS R E A
=7

Breaking Out of Default Thinking
%/Pi‘,f&% R, = (Jul 29, 2004)

Successful mobile applications build on the core functionality of
mobile phones, not try to emulate desktop PCs, designer Scott Jenson

contends.
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Why Mobile Services Fail
E f‘?iﬁﬁﬁ-ﬁ»g 4 pz(Jul 28, 2004)

Designer Scott Jenson says mobile services like WAP and MMS
were set up to fail because designers looked backwards at past successes
instead of forward to new, untried ways to use mobile media.
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Wireless Broadband for Everyone, Everywhere...by Pony
Express?

BELERAEEER 7 chg REAE—d B8 2% & 2 (Jul 07,
2004)
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Every morning, five Honda motorcycles equipped with mobile Wi-Fi
access points automatically connect to the Internet as soon as they drive
near the 256 kbps satellite of a provincial hospital in northeastern

Cambodia.
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Augmented Windshields?
@B dph 7133 2 (Jun 29, 2004)

Heads-up displays'®, first invented for fighter aircraft more than a
decade ago, have morphed into "augmented reality" goggles that project
an informational overlay over the real world as the goggle-wearer
navigates through it. Information about people, places, and things can be
seen only by the wearer, displayed automatically or on command.
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Will Location Blogging Take Off?
%8 R EE e 9 (May 31, 2004)
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Will location-tagged recommendation services emerge from the
accumulated opinions of many consumers, Wikipedia style, instead of
arriving in a lump like a commercial guidebook? Can
time-and-place-tagged media aggregate into a historical record of your
activities — and display the activities of any who choose to share their
media stream?
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"Inverse Surveillance'" -- What We Should Do With All

Those Phonecams
"F e Bk | —APigdeP @ * FE BAp# i £ 48 2 (May 03, 2004)

Cameraphones could create an opportunity for the public to snoop on
the snoops and watch the watchers.
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Cybercafe Society
J 3% Y eeAd € (Apr 29, 2004)

Now that Fedex owns Kinko's, | really think they ought to consider
buying Starbucks to constitute the ultimate 21st century cybernomadic
infrastructure: 24X7 coffee, wireless broadband, and handy global
shipping for roving mobs of socio-knowledge workers.
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Political Texting: SMS and Elections
Foet penfium Byl 0 285wz 5 8 (Apr 12, 2004)

Texting and electoral politics are the strange bedfellows *?of the 21st
century. The use of SMS for political action is only in its infancy, but has
already enabled citizens to topple governments and tip elections from
Manila to Madrid. The electoral power of texting could be an early
indicator of future social upheaval: whenever people gain the power to
organize collective action on new scales, in new places, at new tempos,
with groups they had not been able to organize before, societies and
civilizations change.
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Mobicomp 2014: Roaming Computation Tribes?
Mobicomp '°2014 : & #%iF & 28 % ? (Mar 24, 2004)

Ten years from now, when billions of people carry devices more
powerful than today's desktop computers, linked at speeds faster than
today's broadband, will ad hoc nations of co-computerists band together
to sell their computing cycles on a second-by-second, block-by-block
basis - or give their aggregated computations to worthy causes? What if
they don't just share computing power? What if they share perceptions,
observations, thinking?
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3 Mobile computing and wireless communication devices are moving from
communication platforms to business enablers. Recent advances in hardware,
software and communications technologies have created a plethora of mobile devices
with a wide range of communication, computing and storage capabilities.

MobiComp is a leading mobile computing and wireless solutions provider.
MobiComp’s solutions are in use by market leaders in the mobile communications,
financial services, media, and retail industries.

In early 2003, MobiComp deployed at MilleniumBCP a leading edge, reliable
mobile banking solution for Smartphones and PDAs. The MobiComp team
executed on schedule and according to MillenniumBCP requisites, using its Mobile
Banking Solution, turning the bank into the first financial services institution in
Portugal, and into one of the worldwide pioneers to offer financial services to new
generation mobile devices — PDA, Pocket PCs and Smartphones.
www.mobicomp.com
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Mobile Social Presence: Who Knows Who's Where Now?
FeAk € ehdII 1 i IR A AR ? (Mar 08, 2004)

When social networking, mobile telephony and locative media
collide on the small screen, something altogether surprising will emerge,
the way virtual communities, online markets and self-organized dating
services emerged from wired cyberspace.
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The Auto and The Mobile
B # ¢1 17 6 (Feb 20, 2004)

People whose lives and whose children's lives were changed by the
coming of the automobile failed to foresee the social side-effects of this
wonderful new invention that brought freedom and power to so many
people, so quickly. Can we foresee the mobilecom-dominated society any
better than we planned for the automobile dominated society?
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Entering the Era of Printable Devices?
#r- BT FEFEE apF & (Feb 03, 2004)

Can inkjet printing technologies of the near future democratize
manufacturing, similar to the way Gutenberg's press democratized
knowledge five hundred years ago? A decade from now, will we literally
print out working computers, televisions, MP3-playing t-shirts?

BA R A awh BRI E R WA AT B
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Urban Infomatics Breakout
;| FRE R (Jan 13, 2004)

If you want to understand cities today and especially in the future,
keep mobile communications in mind. Ten vyears from now,
understanding the way people use mobile media will be as fundamental to
urban planning as understanding the buildings they inhabit and vehicles
they use.
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Does Mobile Telephony Disconnect People from City Life?
FEREIGEHEATFESI 2543 3% ?(Jan 05, 2004)
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How are mobile phones changing the cultural experience of being in
a city? The very experience of urbanity that is supposedly changing under
the pressure of thumb-tribes is itself a sense of social place as old as
civilization (the city as agora, part market, part information-exchanging
machine) that was changed irrevocably by rapid mass adoption of
place-altering technologies such as skyscrapers, railroads, automobiles,
and wireline telephones. Now what?
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L ocation-aware Devices, Privacy, and Ul Design
PR ATER B ITA F %3 (Dec 09, 2003)

Location-aware devices and services are emerging at the intersection
of empowerment and surveillance: the same technology that could let you
know if a good Chinese restaurant or old friend is in the vicinity could
also betray your location to a totalitarian government, neighborhood
spammers, and your vindictive ex-spouse.
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McL uhanizing Mobile Media
¥ %8 1t eniT B 44 (Nov 24, 2003)
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What would Marshall McLuhan, visionary prophet of pre-Internet
media, say about mobile telephony, texting, the mobile Web, and the
always-on world of wireless devices?
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Tangible Bits
7 B &=~ °(Oct 24, 2003)

PCs gave us spreadsheets, word processors, outliners, information
managers, graphical toolkits that have become part of our cognitive
scaffolding along with reading and writing, and the Internet gave us

virtual communities and Friendster as a new variety of social organizing.
What new ways of thinking and interacting are we likely to experience in
a world of Phicons®, computational clay, musicBottles’’, and calm
technology®?
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RFEID Zeitgeist
RFID™ 4 g 484+ %°( Oct 15, 2003)
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We have never before lived in a world where your telephone knows
your name, social networks hitch rides on objects and places, doorknobs
decide who gets into a room and know who has entered, and every place
you go, every thing you touch, is more likely than not to contain a
processor and a miniature radio.
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Flash Mobs: Just An Early Form Of Self-Organized
Entertainment
PoPE ™~ i A e # 5 #4558 (Sep 22, 2003)

When a communication medium is young, it can serve as a projection
screen for people’s hopes and fears about technology and the direction
society seems to be heading.
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Cities, Swarms, Cell Phones: The Birth of Urban Informatics
WA SHE L FTAE egd (Sep 12, 2003)

I've wondered about the ways mobile phones might be changing cities
ever since | noticed people on the streets of Tokyo and Helsinki (but not
New York or San Francisco) looking at their telephones instead of
listening to them. When | looked for people who could help me understand
the effects cyberurban subcultures on city life, it didn't take long to Google
my way to Anthony Townsend, urban informatician and wireless activist.
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Mobile Virtual Communities
7 8 & #6423 (Jul 09, 2003)

Today's experiments with mobile virtual communities will grow into

next year's trends.
5P E s BAL DR S L P& i

Mobile Show And Tell
76 8 .27 273.(Sep 16, 2002)

While we await the rollout of 3G networks, some companies are
building creative new services out of existing technology.
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Wireless Public Servants Parachute Over the Digital Divide
RAND L IRIEF 78 FIBF L (Aug 02, 2002)

Telecoms sans Frontieres, Geekcorps and wire.less.dk cannot do
miracle, but what they can do is help boost effectiveness.
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Helsinki's Aula
#* 8 3 A% % (Jul 17, 2002)

Where geospace, sociospace, and cyberspace meet...

PRZFCAEZRFrREZIFAE

Cvborg Swarms and Wearable Communities
MR BT 7R A3 (un 03, 2002)

Researchers are exploring a new social realm that integrates instead
of separates cyberspace and face-to-face space.
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Computers In The Woodwork At CoolTown
T %% t.Cool Town¥i-%8 & % % ¢4 1 (Dec 11, 2001)

Some pretty cool secrets can be learned form HP's wireless labs.
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http://www.thefeaturearchives.com/topic/Culture/Cyborg_Swarms_and_Wearable_Communities.html
http://www.thefeaturearchives.com/topic/Archive/Computers_In_The_Woodwork_At_CoolTown.html
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Four Futurists on Tomorrow's Mobile Media
z B P FH M hA k8 7 (Jul 12, 2001)

Acrticulating exactly what that future might look like isn't so easy. But
keeping an eye on the people defining it helps.
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	38篇由霍華德•瑞格德撰寫的文章檔案（2001-2005） 
	Mobile Phones, Ritual Interaction and Social Capital   行動電話、儀式互動與社會資本(Apr 21, 2005) 
	One scientist who observes the way people use mobile phones suspects “mobile telephone communication seems to be better at developing the social fabric than does PC-based Internet interaction.”But, he cautions, the new fabric might be too tightly knit in some ways. 
	一個觀察人們使用行動電話的科學家推論：「行動電話溝通似乎在社會組成的發展要比個人電腦為主的網路互動更好。」但是他也警告這種新的組成在某方面而言或許關係太緊密了。 
	 
	Email, Scale-Free Networks, and the Mobile Internet  電子郵件、開放式網絡以及行動網路(Apr 07, 2005) 
	Using e-mail rather than SMS as the messaging medium for mobile phones has made mobile Internet services in Japan more successful than in the West, says an industry expert -- a claim supported by recently discovered mathematical properties of networks.  
	一位產業專家說道：使用電子郵件而非手機簡訊作為行動電話的訊息傳送媒介已經使得行動網路的發展在日本比西方國家更為成功。這個說法已經已經被最近一個數據所顯示的比例證實。 
	 
	Farmers, Phones and Markets: Mobile Technology In Rural Development  農人、電話及市場：行動科技在鄉村的發展(Feb 15, 2005) 
	What would a small-scale farmer in Africa, Peru or India want with a mobile phone or a Wi-Fi kiosk? Market information. Timely knowledge about who is buying potatoes today, what the buyers are willing to pay and where they are located can be vitally important to those who are just getting by.  
	假如在非洲、祕魯或印度一個擁有小耕地的農夫想要有行動電話或是無線網路下載自助機台？獲得市場資訊讓農人可以即時了解誰今天買了馬鈴薯、哪個地方的哪位買家願意付錢採購？這對於那些想藉此獲得資訊的人來說相當重要。 
	 
	LunarStorm: Sweden's Youthful, Increasingly Mobile Virtual Community LunarStorm社群：瑞典年輕且快速成長的行動社群(Feb 03, 2005) 
	If those cool-hunters  who hang out in Harajuku and Harlem don't speak Swedish, they probably don't know about LunarStorm, an equally likely if less celebrated habitat of young culture-makers. I can't think of an institution, brand or subculture anywhere in the world that could compare with LunarStorm's mindshare among Swedish youth.  
	如果這些獵酷人一起聚在原宿和哈林區卻不會說瑞典文，他們或許不會知道LunarStorm是什麼？LunarStorm幾乎就等同於「知名年輕文化製造集散地」的意思。我想不到世界上還有哪個地方有任何其他機構、品牌或次文化可以比的上LunarStorm在瑞典年輕人心目中的「心佔率」 。  
	Smartmobbing Disaster Relief  聰明行動族災難救助(Jan 20, 2005) 
	I wasn't surprised when people used sms, blogs, cameraphones and wikis to organize relief efforts during the first hours after the tsunami of 2005. If you can smartmob political demonstrations, elections and performance art, you can smartmob disaster relief. I observed two of my friends on opposite sides of the world doing just that.  
	自從2005年的大海嘯之後，當人們用手機簡訊、部落格和照相手機以及wiki合作撰寫於第一時間組織救援行動，我便不會感到驚訝。如果你可以以聰明行動族的方式來政治示威、選舉和從事行為藝術，你也可以用用明行動族的方式來進行災難救助。我觀察到兩個住在地球兩端的朋友就是在做這樣的事。  
	Mobile and Open: A Manifesto 行動與開放：一篇宣言(Jan 05, 2005) 
	Only a cockeyed optimist would forecast an open, user-driven, entrepreneurial future for the mobile Internet. This should not prevent us from trying, however. Sometimes, envisioning the way things ought to be can inspire people to work at making it that way. That's what manifestos are for.  
	唯有荒唐的樂觀者可以預測到一個開放的、使用者導向的、企業家精神未來的行動網路。然而，這並不會阻礙我們嘗試。有時候預見事情演變的道路可以激勵人們朝著這個道路去努力。這也是宣言所要揭示的內容。 
	 
	Phones, Fashion, Self and Society 電話、時尚、自我與社會(Nov 30, 2004) 
	Will the telephone's transition from appliance to fashion accessory change the ways we think of ourselves and interact with each other? 
	當電話從器具轉變為時尚配件的同時是否也改變了我們與其他人互動的想法。 
	 
	The Geoweb and Deep Place  Geoweb與 Deep Place(Nov 11, 2004) 
	Bottom-up location-aware services, like the geoweb, promise to enhance people's sense of place.  
	由下而上的「位置感知服務」像是geoweb（地理網站）承諾提升人們對於地點的意識。  
	M-Learning 4 Generation Txt? 純文字世代的行動學習(Nov 04, 2004) 
	Forget wikis, blogs and other online learning tools -- one professor says the future of higher education is mobile.  
	忘掉wiki合作撰寫、部落格以及其他線上學習工具——某位教授說：未來高等教育是行動的。  
	Ecologizing Mobile Media 讓行動媒體生態化(Sep 09, 2004) 
	The mobile telephone has quickly, profoundly, and unexpectedly altered many aspects of human life -- social, economic, cultural and political.  
	行動電話已經快速、深遠和無法預期地改變了人類生活的許多方面——社會的、經濟的、文化的和政治的。 
	 
	Fused Space: Awards for Technology that Energizes Public Space 消融空間計畫：頒獎給提升公共空間活力的科技(Aug 26, 2004) 
	Most of the changes that information and communication technologies brought to city life have emerged spontaneously; few of the biggest changes were planned or even foreseen.  
	許多改變城市生活的資訊與傳播科技都是自動浮現的；很少重大改變是透過計畫或是可預測的。 
	 
	Breaking Out of Default Thinking  突破除錯思維(Jul 29, 2004) 
	Successful mobile applications build on the core functionality of mobile phones, not try to emulate desktop PCs, designer Scott Jenson contends.  
	設計師史考特•傑生爭辯地說：成功的行動應用技術是建立在行動電話的核心功能而非仿效桌上型的個人電腦。 
	 
	Why Mobile Services Fail  為何行動服務會失敗(Jul 28, 2004) 
	Designer Scott Jenson says mobile services like WAP and MMS were set up to fail because designers looked backwards at past successes instead of forward to new, untried ways to use mobile media.  
	設計師史考特•傑生說：像WAP（無線應用軟體協定）和 MMS（多媒體訊息）這樣的行動服務都是設立注定失敗的，因為設計者是看到過去成功的例子而不是向前看到行動媒體有哪些新的、未嘗試的方法。 
	Wireless Broadband for Everyone, Everywhere...by Pony Express?  提供給每個人隨時隨地可用的無線寬頻—由快馬郵遞 提供？(Jul 07, 2004) 
	Every morning, five Honda motorcycles equipped with mobile Wi-Fi access points automatically connect to the Internet as soon as they drive near the 256 kbps satellite of a provincial hospital in northeastern Cambodia.  
	每個早晨，五輛本田摩托車裝配行動無線網路Wi-Fi無線基地台自動連結上網路，並透過位在柬埔寨西北部的省立醫院以256千位元/秒速度的衛星傳輸。 
	 
	Augmented Windshields? 強化擋風玻璃？(Jun 29, 2004) 
	Heads-up displays , first invented for fighter aircraft more than a decade ago, have morphed into "augmented reality" goggles that project an informational overlay over the real world as the goggle-wearer navigates through it. Information about people, places, and things can be seen only by the wearer, displayed automatically or on command.  
	抬頭顯示器十幾年前被發明是為了讓戰鬥機飛行員使用，現在則是轉化成「增強實境」的眼鏡可投射充滿資訊的表面圖案覆蓋在真實世界之上，就像是戴上眼鏡的飛行員透過它來導航。裡面有關於人們、地點和事物的資訊可以被穿戴者看見，可以自動呈現也可以透過命令來呈現。 
	 
	Will Location Blogging Take Off? 結合定位功能的部落格是否即將啟用？(May 31, 2004) 
	Will location-tagged recommendation services emerge from the accumulated opinions of many consumers, Wikipedia style, instead of arriving in a lump like a commercial guidebook? Can time-and-place-tagged media aggregate into a historical record of your activities – and display the activities of any who choose to share their media stream? 
	具有「位置標籤」的推薦服務是否會隨著許多顧客的累積意見而出現？而且是以維基百科的分享方式而不是像商業指南那樣笨重的匯集方式？可不可能「時間結合地點標籤」的媒體整合成為一個紀錄你所有活動的歷史檔案並且把任何願意分享媒體檔案的人的活動也呈現給你？ 
	 
	"Inverse Surveillance" -- What We Should Do With All Those Phonecams  「反向監視」—我們該如何使用這些照相功能手機？(May 03, 2004) 
	Cameraphones could create an opportunity for the public to snoop on the snoops and watch the watchers.  
	照相手機可以創造機會讓大眾監看監視畫面並看到其他觀看者。  
	Cybercafe Society  虛擬網咖社會(Apr 29, 2004) 
	Now that Fedex owns Kinko's, I really think they ought to consider buying Starbucks to constitute the ultimate 21st century cybernomadic infrastructure: 24X7 coffee, wireless broadband, and handy global shipping for roving mobs of socio-knowledge workers.  
	現在聯邦快遞擁有Kinko's ，我真的認為他們應該考慮買下星巴克咖啡店以建構終極的21世紀虛擬漫遊基礎建設：全年無休的咖啡供應、無線寬頻以及便利的全球海運來造福到處漫遊的社會—知識工作者群眾。 
	 
	Political Texting: SMS and Elections  政治用途的簡訊傳遞：手機簡訊及選舉(Apr 12, 2004) 
	Texting and electoral politics are the strange bedfellows  of the 21st century. The use of SMS for political action is only in its infancy, but has already enabled citizens to topple governments and tip elections from Manila to Madrid. The electoral power of texting could be an early indicator of future social upheaval: whenever people gain the power to organize collective action on new scales, in new places, at new tempos, with groups they had not been able to organize before, societies and civilizations change.  
	簡訊傳遞和選舉政治是21世紀最具「同床異夢」的例子。用手機簡訊來從事政治行動還只是在孕育階段，但卻已經使得公民能夠推翻政府並扭轉從馬尼拉一路到馬德里的選情。選民傳簡訊的力量可以當作是未來社會劇變的指標：每當人民獲得權力去組織和動員過去所無法辦到的新規模、新地點和新節奏的集體行動，社會和文明就會改變。 
	 
	Mobicomp 2014: Roaming Computation Tribes? Mobicomp  2014：漫遊運算部落？(Mar 24, 2004) 
	Ten years from now, when billions of people carry devices more powerful than today's desktop computers, linked at speeds faster than today's broadband, will ad hoc nations of co-computerists band together to sell their computing cycles on a second-by-second, block-by-block basis - or give their aggregated computations to worthy causes? What if they don't just share computing power? What if they share perceptions, observations, thinking?  
	至今十多年前，當數十億的人們攜帶比現今桌上型電腦更有力量的裝置，連線速度比當今寬頻更快的速度，這將會整合不同國家的電腦運算家一起合作販賣他們以每秒、整批為基礎的運算循環，或是提供整合運算給他們認為有意義的貢獻？萬一他們不願意分享運算能力呢？要是他們分享的是認知、觀察和思維呢？  
	Mobile Social Presence: Who Knows Who's Where Now? 行動社會的出現：誰知道誰現在在哪裡？(Mar 08, 2004) 
	When social networking, mobile telephony and locative media collide on the small screen, something altogether surprising will emerge, the way virtual communities, online markets and self-organized dating services emerged from wired cyberspace.  
	當社會網絡化、行動科技和場所知覺媒體 與小螢幕碰撞後，某些東西將以令人驚訝的形貌共同出現，像是虛擬社群、線上市集和約會配對服務就從連線的虛擬空間冒出了。 
	 
	The Auto and The Mobile  自動與行動(Feb 20, 2004) 
	People whose lives and whose children's lives were changed by the coming of the automobile failed to foresee the social side-effects of this wonderful new invention that brought freedom and power to so many people, so quickly. Can we foresee the mobilecom-dominated society any better than we planned for the automobile dominated society?  
	對於那些自己生活和他們小孩的生活是受到「汽車」時代所改變的人們，他們很難預想這樣一個完美新發明的社會的「副作用」竟如此快速地帶給這麼多人自由與權力。同樣地，我們現在是否能夠預想由移動通訊所主導的社會將能夠帶給我們比由「汽車」所帶給我們會更好的社會？  
	Entering the Era of Printable Devices?  進入一個可列印裝置的時代(Feb 03, 2004) 
	Can inkjet printing technologies of the near future democratize manufacturing, similar to the way Gutenberg's press democratized knowledge five hundred years ago? A decade from now, will we literally print out working computers, televisions, MP3-playing t-shirts?  
	在未來不久的噴墨印刷科技能否使製造過程民主化，類似於古騰堡的印刷技術讓五百年前的知識平民化？十年後，我們將能夠確實地列印出工作電腦、電視和MP3播放器T恤？ 
	 
	Urban Infomatics Breakout  都市資訊學突破(Jan 13, 2004) 
	If you want to understand cities today and especially in the future, keep mobile communications in mind. Ten years from now, understanding the way people use mobile media will be as fundamental to urban planning as understanding the buildings they inhabit and vehicles they use.  
	如果你想了解今日城市以及未來風貌，請務必將行動通訊記在心裡。十年之後，了解人們使用行動媒體將成為基本的都市計畫，就像是了解人們所居住的建築和所使用的車輛一樣。 
	 
	Does Mobile Telephony Disconnect People from City Life?  行動電信會讓人們與城市生活失去連結？(Jan 05, 2004) 
	How are mobile phones changing the cultural experience of being in a city? The very experience of urbanity that is supposedly changing under the pressure of thumb-tribes is itself a sense of social place as old as civilization (the city as agora, part market, part information-exchanging machine) that was changed irrevocably by rapid mass adoption of place-altering technologies such as skyscrapers, railroads, automobiles, and wireline telephones. Now what?  
	行動電話會如何改變在都市中的文化經驗？都市性的經驗被認為正在改變，因為受到來自「拇指族群」的壓力，使得都市本身成為一種古老文明的社交場所（都市就像是聚合市集，一部份是市場、一部分是資訊交換機器），特別當人們開始快速大量地採用「地點變更」的科技，如摩天樓、鐵路、自用車和有線電話，這些古老的文明就受到改變，而且無可回溯。那麼現在的情況呢？  
	Location-aware Devices, Privacy, and UI Design  地點感知裝置、隱私與操作介面設計(Dec 09, 2003) 
	Location-aware devices and services are emerging at the intersection of empowerment and surveillance: the same technology that could let you know if a good Chinese restaurant or old friend is in the vicinity could also betray your location to a totalitarian government, neighborhood spammers, and your vindictive ex-spouse.  
	當授權與監控之間產生交會，地點感知裝置和服務於焉形成：同樣的科技可以讓你知道是否有一間不錯的中國餐廳或老朋友正好在附近，也可以欺瞞極權主義的政府、鄰近的垃圾郵件發送者以及你那心懷怨恨的配偶你的所在地點。  
	McLuhanizing Mobile Media  麥克魯漢化的行動媒體(Nov 24, 2003) 
	What would Marshall McLuhan, visionary prophet of pre-Internet media, say about mobile telephony, texting, the mobile Web, and the always-on world of wireless devices? 
	麥克魯漢這位預見網路媒體的預言家會如何談電話學、文字簡訊和行動網以及永不斷線的無線裝置世界？ 
	 
	Tangible Bits  可感知位元 ( Oct 24, 2003) 
	PCs gave us spreadsheets, word processors, outliners, information managers, graphical toolkits that have become part of our cognitive scaffolding along with reading and writing, and the Internet gave us virtual communities and Friendster as a new variety of social organizing. What new ways of thinking and interacting are we likely to experience in a world of Phicons , computational clay, musicBottles , and calm technology ?  
	個人電腦提供我們試算表、文字處理器、大綱軟體、資訊管理家、繪圖工具集等，這些東西已經成為我們認知的一部分，並且與閱讀和書寫牢不可分，而且網際網路所帶給我們「虛擬社群virtual communities」和「Friendster」交友網站也都是一種社會組織的新變化。處在Phicons、計算層和「音樂瓶」以及「寧靜技術」世界之中，我們可能經歷到什麼樣新的思維與互動方式？  
	RFID Zeitgeist  RFID 網路趨勢 ( Oct 15, 2003) 
	We have never before lived in a world where your telephone knows your name, social networks hitch rides on objects and places, doorknobs decide who gets into a room and know who has entered, and every place you go, every thing you touch, is more likely than not to contain a processor and a miniature radio.  
	我們以前從未住在一個電話可以知道你名字的世界或是在一個社會網絡會隨著物體和場所移動、門把可以決定誰進去房間而且知道誰已經進入的世界，而且無論你你到哪個場所、接觸哪些東西都很有可能已經包含一個處理器和微型收音機。  
	Flash Mobs: Just An Early Form Of Self-Organized Entertainment 快閃族 ：一種自我組織的娛樂早期形式(Sep 22, 2003) 
	When a communication medium is young, it can serve as a projection screen for people’s hopes and fears about technology and the direction society seems to be heading. 
	當一個傳播媒介是年輕的，它可以做為人們對於科技以及社會前進方向在他們內心所存在的希望及恐懼之投射螢幕。 
	 
	Cities, Swarms, Cell Phones: The Birth of Urban Informatics  城市、群集、手機：城市資訊學系的誕生(Sep 12, 2003) 
	I've wondered about the ways mobile phones might be changing cities ever since I noticed people on the streets of Tokyo and Helsinki (but not New York or San Francisco) looking at their telephones instead of listening to them. When I looked for people who could help me understand the effects cyberurban subcultures on city life, it didn't take long to Google my way to Anthony Townsend, urban informatician and wireless activist.  
	當我注意到東京和赫爾辛基市（並非紐約或舊金山）街頭的人們並注視他們的手機而非聽他們談話，我便開始思索行動電話可能對城市造成何種改變。當我尋找可以幫助我了解虛擬城市的次文化對城市生活的影響，我很快就用Google搜尋到一位城市資訊學家和無線行動者—Anthony Townsend。 
	 
	Mobile Virtual Communities 行動虛擬社群(Jul 09, 2003) 
	Today's experiments with mobile virtual communities will grow into next year's trends. 今日行動虛擬社群的實驗將成為明年的潮流。 
	 
	Mobile Show And Tell 行動的展現與訴說(Sep 16, 2002) 
	While we await the rollout of 3G networks, some companies are building creative new services out of existing technology.  
	當我們期待著3G網絡的推展，有些公司正從現有的科技當中建立具創意的新服務。  
	Wireless Public Servants Parachute Over the Digital Divide  無線的公共服務者空降到數位落差(Aug 02, 2002) 
	Telecoms sans Frontieres, Geekcorps and wire.less.dk cannot do miracle, but what they can do is help boost effectiveness.  
	電信公司Telecoms sans Frontieres、非營利組織Geekcorps和wire.less.dk無法製造奇蹟，但他們可以做的是幫助提升效率。  
	Helsinki's Aula  赫爾辛基教室(Jul 17, 2002) 
	Where geospace, sociospace, and cyberspace meet...  
	地理空間、社會空間和虛擬空間相遇在… 
	 
	Cyborg Swarms and Wearable Communities  神經機械有機體群和可穿戴式社群(Jun 03, 2002) 
	Researchers are exploring a new social realm that integrates instead of separates cyberspace and face-to-face space.  
	研究者正在探索一個新的社會領域，這裡的虛擬空間和面對面空間是融合而非分離的。 
	 
	Computers In The Woodwork At CoolTown  電腦在CoolTown媒體實驗室的木工(Dec 11, 2001) 
	Some pretty cool secrets can be learned form HP's wireless labs.  
	有些很酷的秘密可以從HP實現實驗室當中獲得。 
	 
	Four Futurists on Tomorrow's Mobile Media 四個明日行動媒體的未來學家(Jul 12, 2001) 
	Articulating exactly what that future might look like isn't so easy. But keeping an eye on the people defining it helps.   
	要想詳細說清楚究竟未來的樣子是如何並不容易。但是持續觀察人們對它的定義將有所幫助。 

